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Půvabná obřadní síň na židov-
ském hřbitově se po rekon-
strukci v květnu otevřela veřej-
nosti za účasti českého herce
Pavla Nového. Nechyběla vý-
tvarná dílna s hebrejskou té-
matikou nebo občerstvení
a zákusky inspirované tradič-
ními židovskými recepty. O ně-
kolik dní dříve do jejích útrob
mohli nahlédnout pozvaní
hosté a zejména ti, kdo se na
opravě novogotické stavby
z roku 1892 podíleli. Historická

budova z režných cihel z tehdy
proslulé knížecí lichtenštejnské
keramičky v Poštorné se opět
pyšní pseudogotickou žebro-
vou klenbou a nástěnnou his-
torizující výmalbou, včetně
starozákonních nápisů v he-
brejském a německém jazyce.

„V Břeclavi se podařilo uskutečnit
něco unikátního,“ míní velvyslan-
kyně Izraele Anna Azari, která byla
čestným hostem slavnostního
otevření obřadní síně. Břeclavský

židovský hřbitov poprvé navštívila
před třemi lety, kdy působila na
postu velvyslankyně jen něco
málo přes měsíc. „Pamatuju si
živě, jak jsme mluvili o tom, jak slo-
žité bude najít finance na zá-
chranu této obřadní síně. Když se
dnes rozhlédnu, nestačím ža-
snout. Dnes je tato budova nejen
skvost, ale i svědek bohaté his-
torie města a toho, co obyvatelé
Břeclavi dokázali. Její záchrana
byla velká výzva. A já mám velkou
radost, že vedení města se jí ne-

zaleklo,“ složila velvyslankyně po-
klonu Břeclavským.

Stavba s cennou štukatérskou
výzdobou bude nyní sloužit jako
sál, v němž návštěvníci najdou
stálou expozici zaměřenou na
holokaust a židovskou historii.
Bude ale hostit také výjimečná
literární setkání, koncerty, před-
nášky a další kulturní akce v režii
Městské knihovny Břeclav. 

(sol, dav)

Obřadní síň otevřela 
izraelská velvyslankyně
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Moderní osvětlení 
pro další ulice
Další břeclavské ulice se dočkají
výměny veřejného osvětlení.
Město uspělo s žádostí o dotaci
z Národního plánu obnovy a zís-
kalo na to téměř 10 milionů ko-
run, tedy maximální možnou
částku. Dalšího 9,5 milionu do-
plní ze svého rozpočtu. Výměny
se dočká bezmála tisícovka sví-
tidel.

„Jedná se zejména o zbylé ulice
v centru města za bílým koste-
lem, sídliště Dukelských Hrdinů,
širší okolí kasáren, Dubič a zby-
tek Poštorné,“ upřesnil místosta-
rosta Jakub Matuška, kterých
ulic se další etapa obměny ve-
řejného osvětlení bude týkat.

Jak upřesnil, nová svítidla přine-
sou úsporu až 85 procent ener-

gie, což znamená zhruba 800 ti-
síc korun ročně.

Postupná modernizace veřejného
osvětlení probíhá v Břeclavi již od
roku 2019. Cílem je, aby moderní
a úsporné LED osvětlení pokrylo
postupně většinu města. Jde nejen
o to, aby se snižovaly platby za spo-
třebu energie, ale také aby se zlep-
šila kvalita života vobci díky snížení
světelného znečištění. Nové mo-
derní lampy mají v sobě spoustu
„vychytávek“ – dokážou nejen svítit
dolů, mít teplejší barvu světla, ale
také tlumit intenzitu osvětlení, když
vprostoru není pohyb, nebo nasta-
vit řízení světla online. V nadcháze-
jící etapě dojde k výměně 934 sví-
tidel, 44 stožárů a 8 rozvaděčů.

(sol)

Do konce června chce Ředitelství
silnic a dálnic požádat krajský sta-
vební úřad o vydání společného
povolení na stavbu obchvatu
Břeclavi. Ještě předtím ale potře-
buje smluvně ošetřit majetko-
právní vztahy k některým komu-
nikacím a objektům, kterých se
stavba obchvatu dotkne. Právě
kvůli tomu se v květnu mimo-
řádně sešli břeclavští zastupitelé. 

Schvalovaná smlouva oprovozních
škodách se týká především účelo-
vých komunikací, na kterých ŘSD
potřebuje pracovat, upravovat je,
přesunout nebo opětovně vybudo-
vat. Tím městu jako majiteli vznikne
určitá škoda. Po skončení prací na
obchvatu vrátí investor městu sta-
vební objekty opět do užívání
a město si pak bude moci v záruční
lhůtě nárokovat případné opravy. 

Jedná se zejména o polní cesty
a další komunikace v Poštorné,
které bude ŘSD využívat například
jako přístupové cesty ke stavbě,
pro propojení zemědělských ploch
po obou stranách obchvatu nebo
pro obsluhu přilehlých průmyslo-
vých areálů. Součástí seznamu je
také přeložka komunikace K Po-
hansku včetně chystaného no-
vého mostku. 

Zastupitelé schválili rovněž změnu
č. 3 územního plánu, o kterou po-
žádala společnost Racio. Ta chce
do Poštorné přesunout svoji vý-
robnu. I tato změna okrajově souvisí
s obchvatem. Umožní totiž přelo-
žení komunikace spojující ulici Polní
a křižovatku na obchvatu města.
Nově navrhuje trasu komunikace
do polohy souběžné s areálem fo-
tovoltaické elektrárny. (sol)

Zastupitelé řešili poslední
detaily k obchvatu

Park o ploše zhruba 2 500 me-
trů čtverečních vznikne na po-
zemcích vedle Penny Marketu
v Charvátské Nové Vsi. Nebude
ovšem jen tak ledajaký. Vedle
nově vysazených stromů, keřů
a travních porostů v  něm
vznikne i systém struh, terén-
ních nerovností a dalších prvků
s důrazem na přirozenou retenci
vody. Park bude sloužit nejen
jako krásné zelené zákoutí, ale
také jako výukový prostor pro
zdejší děti. 

„Prostor parkového typu vtéto části
města chybí. Jsem moc rád, že se
na úpravu podařilo získat peníze
z velkého Interregu, do konce příš-
tího roku v těchto místech vznikne
místo k odpočinku, ale třeba i pro

procházky se psy,“ naznačil místo-
starosta Jakub Matuška. 

Co bude na parku výjimečné, to
je sada měřících přístrojů, na kte-
rých budou moci děti sledovat
vlhkost a měřit teplotu vzduchu
i povrchu. Hravou formou se tak
budou učit o přírodě a procesech
v  ní. Do projektu se zapojí Zá-
kladní škola Na Valtické a také
zdejší mateřská škola.

Břeclav se tímto projektem zapo-
juje do mezinárodního programu
CICADA4CE, který se vedle
úpravy veřejných prostor s cílem
zvýšení kvality života, snížení te-
plotních ostrovů a prašnosti, za-
bývá především vzděláváním
v oblasti klimatické změny. 

„Dopady změny klimatu cítíme po
celém městě, ale katastr Char-
vátské se potýká s nejvyšší větr-
nou erozí. I proto jsou taková opa-
tření důležitá. Navázané výukové
programy jsou pak cenným bo-
nusem, který dětem ukáže rozdíl
mezi dvěma typy krajiny,“ upřesnil
Matuška.

Na projekt město získalo finanční
podporu ve výši téměř 98 tisíc

Eur z  programu Interreg, což je
asi 2,4 milionu korun. Břeclav se
na projektu bude podílet dalším
půlmilionem. 

V  parku budou kromě stromů,
keřů a trávy nově cesty z mlato-
vých povrchů, odpovídající mobi-
liář a informační tabule, které bu-
dou tematicky zaměřeny na
změny klimatu.

(sol)

Vznikne park u sídliště
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Vážení obyvatelé Břeclavi, 

o židovské obřadní síni se toho
v  posledních měsících napsalo
mnoho. Dovolte mi ji ale zmínit
ještě jednou. Břeclav nemá
mnoho památek, proto jsme
opravdu hrdí, že se nám v šibe-
ničním termínu sedmi měsíců po-
dařilo tuto nádhernou stavbu

zrekonstruovat a zachránit pro
další generace. Opravy odborně
provedla třebíčská společnost
Archeon. 

Židovská obřadní síň byla po
velmi dlouhou dobu stranou zá-
jmu, a tak chátrala. Po válce tento
krásný prostor sloužil jako čalou-
nický a drogistický sklad a jeho
tristní stav si vynutil v 90. letech
minulého století alespoň základní
opravu střechy. Od té doby se ale
na rozsáhlejší opravy marně hle-
daly peníze. Až do nynějška. Na
potřebnou dotaci se nám poda-
řilo dosáhnout díky spolupráci se
slovenským městem Sládkovi-
čovo, s nímž Břeclav spojuje
slavná židovská rodina Kuffnero-
vých. 

Kvalitu oprav síně ocenila vel-
vyslankyně Izraele Anna Azari
i stovky Břeclavanů, kteří se
účastnili jejího slavnostního ote-
vření. 

Stavba s  cennou štukatérskou
výzdobou bude nyní sloužit jako
sál, v  němž návštěvníci najdou
stálou expozici zaměřenou na ho-
lokaust a židovskou historii. Bude
ale hostit také výjimečná literární
setkání, koncerty, přednášky
a další kulturní akce v režii Měst-
ské knihovny Břeclav. V plánu jsou
i komentované prohlídky. 

Knihovna plánuje otevřít obřadní
síň návštěvníkům přes prázdniny

od pátku do neděle v čase od desíti
do sedmnácti hodin. Skupiny zá-
jemců se mohou objednávat přímo
přes břeclavskou knihovnu na tel.
515 518  020 nebo na e-mailu
info@knihovnabreclav.cz.

Když budete mít cestu, stavte se,
zrekonstruovaná židovská ob-
řadní síň stojí za vidění.

Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi 

Zrekonstruovaná památka 
se otevřela veřejnosti

Parkoviště v novém
Parkoviště za domem kultury
dostalo nový povrch. Hojně vy-
užívané parkoviště v  centru
města utrpělo i při nedávné re-
konstrukci Komenského nádraží.
Během uzavírky právě přes toto
parkoviště vedla objížďka, kudy
řidiči mířili do ulic souběžných
s nábřežím.

„Rekonstrukcím zpevněných po-
vrchů se věnujeme průběžně, na
jejich údržbu je v rozpočtu
města každoročně více než de-
set milionů korun. V tom samo-

zřejmě nejsou zahrnuty velké,
tedy investiční akce, jde
o opravy,“ vypočítal místosta-
rosta Jakub Matuška, jaké fi-
nanční možnosti má město při
opravách. „U chodníků samo-
zřejmě sledujeme krom jejich
stavu také to, zda jsou na po-
zemcích města a zda jsou v je-
jich trasách plánované zásahy
správců sítí. Prioritně rekon-
struujeme chodníky, kde jsou už
všechny sítě vyřešené,“ doplnil. 

(sol)

Jak dál se svozem odpadu
Jak co nejlépe zajistit svoz a vy-
užití či odstranění odpadu
v Břeclavi? Napovědět by měly
předběžné tržní konzultace.
Tento moderní právní nástroj,
který obvykle předchází vy-
psání veřejné zakázky, zkouší
Břeclav vůbec poprvé v historii.

Předběžné tržní konzultace se
využívají zejména u velkých za-
kázek, kde je snaha zjistit situaci
na trhu a možnosti dodavatelů.
Mají za cíl získat od potenciál-
ních dodavatelů zpětnou vazbu
pro nastavení podmínek bu-
doucí veřejné zakázky, včetně
možností realizace požadavků
zadavatele.

Břeclav napřímo osloví pět spo-
lečností, které se odpadovým
hospodářstvím zabývají, přihlá-
sit se ale mohou i neoslovení.
Dotazy, které na potenciální do-
davatele služby má, jsou po-
měrně detailní. Týkají se cen,
způsobu vývozu odpadu i jeho
četnosti, monitoringu svozů ka-

merami, vážení popelnic a dal-
ších případných smluvních pod-
mínek.

Předběžné tržní konzultace
trvaly do 13. května. Na základě
těchto konzultací pak město
rozhodne, zda bude skutečně
hledat nového dodavatele
služby svozu a zpracování od-
padu formou veřejné zakázky.
Původní smlouva na svoz a likvi-
daci odpadů v Břeclavi je po-
měrně zastaralá, byla uzavřena
v roce 1997 a má téměř dvě de-
sítky dodatků. 

Náklady města v rámci odpado-
vého hospodářství jsou bezmála
čtyřicet milionů korun ročně.
Vedle svozu směsného odpadu,
který je svážen jednou za týden,
je třeba se postarat o 415 sta-
novišť s nádobami na tříděný
odpad a svoz bioodpadu. Břec-
lavanům slouží také dva sběrné
dvory. 

(sol) 
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Břeclav je o krok blíže zřízení
Domu přírody na zdejším zá-
mku. Ministerstvo životního
prostředí již vyhodnotilo na-
bídky vhodných míst a objektů
pro umístění tohoto informač-
ního střediska a návštěvnic-
kého centra vyhlašované CHKO
Soutok. Vhodné lokality nabídly
obec Mikulčice, města Lanžhot
a Břeclav. 

Podle ministerstva je projekt ná-
vštěvnického centra v zámku
v Břeclavi nejvíce připravený
a také má nejlépe promyšlenou
ekonomickou udržitelnost bu-
doucího provozu.

„Vyhodnocením ministerstva ži-
votního prostředí jsme potěšeni,
protože umístění Domu přírody
máme na seznamu jako jednu
z možností, jak využít tuto bu-
dovu rozumně a v souladu s její
historií. Zároveň jde o možnost,
jak se stát i cílem turistů, ne je-
nom průjezdním městem. Samo-
zřejmě nejde o levnou záležitost,
takže podmínkou bude získání
dotačních peněz. Na tom už pra-
cujeme, ale je to běh na delší trať,“
komentuje stanovisko minister-
stva místostarosta Břeclavi Ja-
kub Matuška.

Pro sídlo správy CHKO Soutok
vybralo ministerstvo Lanžhot.

„Vážíme si toho, že města mají zá-
jem o umístění sídla chráněné
krajinné oblasti. Nabídky jsme
pečlivě zvažovali, vybrali jsme tu,
která nejlépe vyhovuje potřebám
budoucího úřadu a zároveň je vý-
hodná ekonomicky. Klíčové také
je, aby místo bylo pro občany
dobře dostupné. Volba Lanžhota
je logická i proto, že jeho katastr
zasahuje do chráněné krajinné
oblasti největším dílem ze všech
dotčených obcí,“ vysvětluje mini-
str životního prostředí Petr Hladík
(KDU-ČSL).

Mikulčice mají zájem zřídit infor-
mační středisko CHKO. I tento zá-
měr byl ministerstvem vyhodno-

cen jako vhodný. Další obce
a partneři (např. obec Lednice,
Podivín, Národní památkový ústav
ad.) projevili zájem o vybudování
menších prvků pro návštěvníky.

„Je dobře, že v případě vyhlášení
CHKO vznikne hned v prvních le-
tech infrastruktura informující,
orientující a usměrňující návštěv-
níky. Kromě Domu přírody Sou-
toku se vybudují naučné stezky
či ptačí pozorovatelny, které zá-
jemcům usnadní poznávání zdejší
jedinečné přírody,“ dodává Pavel
Pešout z Agentury ochrany pří-
rody a krajiny ČR. 

(sol)

Dům přírody v Břeclavi, 
správa CHKO v Lanžhotě

Překážky, kladina nebo slalom.
Břeclavská radnice za účasti de-
sítek psů a jejich majitelů na
travnaté ploše u hranice areálu
břeclavského domova seniorů
otevřela nové psí hřiště, které
Břeclavané vybrali předloni jako
vítězný projekt v rámci partici-
pativního rozpočtu Zdravého
města Břeclav. Radnice do něj
investovala dvě stě tisíc korun,
částkou deset tisíc podpořily
hřiště také místní veterinární or-
dinace a zverimex. 

„Při výběru prvků jsme dali na
rady pejskařů a nešli cestou
plastu ani kovu, který v létě
pálí a v zimě studí. Firma, která
má za sebou tvorbu několika
psích parků a hřišť, doplnila
prostor i o dva psí pisoáry. Psí

hřiště je otevřeno denně od 6
do 20 hodin,“ komentuje
místostarosta Petr Vlasák,
který s navrhovatelkou psího
hřiště Slavomírou Čermákovou
symbolicky přestřihl psí vo-
dítko a pustil pejskaře do oplo-
ceného prostoru. 

Jak překážky hřiště správně po-
užívat příchozím ukázali kynolo-
gové a cvičitelky psů z Břeclavi.  

Máte nápady, jak vylepšit Břec-
lav i v následujícím roce? V dal-
ším ročníku participativního roz-
počtu na jejich uskutečnění
budete mít už tři sta tisíc korun.
Své nápady můžete podávat do
30. června.

(sol, dav)

Psi se mohou vydovádět na hřišti
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Úspory v řádech milionů korun
se daří Břeclavi získávat díky
chytrému hospodaření s ener-
giemi. Podrobně se otom mluvilo
na setkání v knihovně v rámci cy-
klu Tváře Břeclavi.

V šest hodin ráno se zapne ohřev
vody na vytápění a od druhé od-
polední se začne utlumovat, aby se
po odchodu školáků ze školní bu-
dovy netopilo zbytečně. V  noci
a o víkendu je topení na minimu.
Každý prostor školy se sleduje
zvlášť a spotřeba tepla, vody či
elektřiny se dá vysledovat na jed-
noduchém grafu. Správce na ni při-
tom může dohlížet z pohodlí do-
mova – v přehledné aplikaci vidí
i případné úniky či závady. Jen za
loňský rok díky tomuto preciznímu
systému dohledu a regulace spo-
třeby energií v budovách úřadu,
škol a školek, domova seniorů nebo
domova s pečovatelskou službou
město ušetřilo 1,25 milionů korun. 

Ještě daleko větší úspory při-
nesl EPC projekt (Energy Per-
formance Contracting). Město
s dotační podporou investovalo
do úprav několika objektů. Fo-
tovoltaika, chytré hlavice na to-
pení, úspornější světla, recirku-
lace vody a další vychytávky se
objevily na zimním stadionu, na
městském úřadě či školách Kup-
kova, Sovadinova, Slovácká a Na
Valtické a také v sídle městské
policie. Za deset let přinese pro-
jekt úsporu 35,6 milionu.

„Bez těchto opatření by za deset
let město za plyn, elektřinu
a vodu jen na těchto budovách
zaplatilo 87 milionů korun. Úspor
se přitom dosahuje mimo jiné
i využitím čisté zelené energie.
Aktivity energetického manage-
mentu nám tak dávají smysl ne-
jen finančně, ale i ekologicky,“
říká místostarosta Jakub Ma-
tuška.

Plány do budoucna
Město má v  oblasti energetiky
v plánu mnohé další projekty.
Úspory se hledají například u nad-
cházející rekonstrukce krytého ba-
zénu a koupaliště. Vybudování
vlastní trafostanice a přechod
z nízkého napětí na vysoké je in-
vesticí, která se vrátí do dvou let
a pak již bude generovat jen
úspory na distribučních poplatcích.
Na volné střechy by měly přibýt fo-
tovoltaické panely a do strojovny
kogenerační jednotka pro výrobu
tepla i elektřiny.

I u současné rekonstrukce domova
seniorů se počítá s fotovoltaikou na

střeše. Energetický koncept, jehož
součástí je instalace fotovoltaiky, re-
kuperace vzduchu apodobně, má již
i plánovaná knihovna a multifunkční
prostor v budově bývalé tržnice. Ener-
geticky úsporné má být rovněž chys-
tané Sociální bydlení U Splavu. 

Připravuje se rovněž další část EPC
projektu, rekonstrukce veřejného
osvětlení v dalších ulicích a rodí se
také energetická koncepce, jejíž
součástí je například možnost vy-
užití odpadního tepla z okolních fi-
rem nebo sdílení elektrické energie
mezi jednotlivými budovami. 

(sol)

Milionové úspory v energetice

Město Břeclav nabízí ke koupi
bytové jednotky

v domě sady 28. října 2 v Břeclavi, a to:

S jednotku č.  588/4, která zahrnuje byt a podíl o veli-
kosti 560/8815 na společných částech nemovité věci, na po-
zemku p. č. st. 779, jehož součástí je dům č. p. 588, v k. ú.
Břeclav,

S jednotku č. 588/7, která zahrnuje byt a podíl o velikosti 472/8815
na společných částech nemovité věci, na pozemku p. č. st. 779,
jehož součástí je dům č. p. 588, v k. ú. Břeclav. 

Veškeré informace o nabízených nemovitých věcech jsou uve-
deny na úřední desce Městského úřadu Břeclav nebo na we-
bových stránkách města (www.breclav.eu-Úřad-Informace-
Úřední deska), případně lze informace získat na telefonních
číslech 519 311 380 a 731 428 222 – Bc. Simona Michalovičová.

Město Břeclav nabízí ke koupi

pozemek p. č. 631 o výměře 715 m2 v k. ú. Poštorná.

Veškeré informace o nabízené nemovité věci jsou uvedeny na
úřední desce Městského úřadu Břeclav a na webových strán-
kách města (www.breclav.eu-Úřad-Informace-Úřední deska),
případně lze informace získat na telefonním čísle 519 311 227 –
Klára Pyskatá.

Poplatek za komunální odpady

Poplatník: Fyzická osoba nebo vlastník
nemovitosti

Poplatek: 900 Kč
Občané nad 65 let věku, a to od
počátku kalendářního roku, ve
kterém poplatník dovrší uvedený
věk a děti do 6 let věku

700 Kč

Splatnost: Nejpozději do 31. května 2024

Způsob placení:

Bezhotovostně na účet města
č. 526651/0100, přes SIPO 

nebo přímo v pokladně města
Variabilní symbol: u fyzické osoby
rodné číslo poplatníka, u vlastníka
nemovitosti přidělen při přihlášení

nemovitosti k poplatku.

Poplatek ze psů
Poplatník: Držitel psa (fyzická nebo právnická osoba)

Za 1 psa
Za 2. a každého 

dalšího psa

Rodinný dům 500,- Kč 500,- Kč
Ostatní domy 1 000,- Kč 1 500,- Kč

Občané nad 65 let
věku, a to od počátku
kalendářního roku, ve
kterém poplatník
dovrší uvedený věk

200,- Kč 300,- Kč

Splatnost: Nejpozději do 31. května 2024

Způsob placení:
Bezhotovostně na účet města č. 526651/0100,

přes SIPO nebo přímo v pokladně města
Variabilní symbol: přidělen při přihlášení psa.

Doba splatnosti poplatků
za psy a odpady uplynula!
Pokud jste dosud neuhradili po-
platek za komunální odpad a ze
psů, učiňte tak neprodleně! 
Odbor ekonomický, jako správce
místních poplatků, eviduje k 31. pro-
sinci 2023 celkový nedoplatek za ko-
munální odpad ve výši 8,7 mil. Kč při
počtu 1977 dlužníků.

Nedoplatky lze řešit sjednáním splát-
kového kalendáře, složením hoto-

vosti na pokladně nebo převodem na
bankovní účet města. 

K vymáhání nedoplatků za komunální
odpad a za psy budeme přistupovat
s větším důrazem, využijeme ve zvý-
šené míře místní šetření, prověrky na
katastr nemovitostí, šetření Městské
policie, k tomu budeme i nadále pro-
vádět exekuce, a to přikázáním po-
hledávky ze mzdy nebo účtu, předá-
ním externímu exekutorovi nebo
přihlášením do insolvenčního řízení. 
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Dobrovolníci pod hlavičkou
Nadačního fondu Apollo o ví-
kendech už několik měsíců zkul-
turňují okolí Apollonova chrámu
u Mlýnského rybníku, kterému
se běžně říká Apollo. Město
Břeclav tuto aktivitu podporuje
jak propagací, tak třeba pravi-
delným přistavením kontejneru
k místu úklidu. Teď břeclavská
radnice podpořila činnost část-
kou 30 000 Kč, kterou NF
Apollo využije k nákupu bub-
nové sekačky k údržbě lokality.  

Ludvík Ševčík z NF Apollo se
u Apollonova chrámu setkal se
starostou Břeclavi Svatoplukem
Pěčkem a místostarosty Petrem

Vlasákem a Milanem Klimem,
aby společně probrali další mož-
nosti spolupráce s břeclavskou
radnicí. Při té příležitosti předalo
vedení města zástupci nadač-
ního fondu symbolický šek.   

„Dobrovolníci odvedli na místě
velký kus práce. Okolí chrámu
opravdu velmi prohlédlo, vě-
říme, že to ocení mnozí ná-
vštěvníci lokality. Louka
u Apolla je na našem katastru
a většina Břeclavanů má k to-
muto hezkému místu také ci-
tový vztah. Pan Ševčík a dob-
rovolníci se do úpravy pustili
s vervou a jsme rádi, že se na
kultivaci těchto prostor mů-

žeme podílet,“ shoduje se ve-
dení Břeclavi. Břeclavská rad-
nice v místě mimo pomoci NF
Apollo aktuálně připravuje vý-
stavbu záchytného parkoviště,
které oblast u Mlýnského ryb-
níka pro výletníky učiní opět do-
stupnější a přívětivější.

Co stálo za myšlenkou NF
Apollo začít zkulturňovat plochu
kolem chrámu, vysvětluje Ludvík
Ševčík: „Naši předkové v 19. sto-
letí zde vytvořili kultivované pro-
středí. My bychom rádi tuto je-
jich ideu obnovili a opět vytvořili
příjemné a udržované prostředí,
kam se lidé budou rádi a často
vracet.“ 

Pod hlavičkou nadačního fondu
už nadšenci vyčistili plochu od
náletů a vrátili jí charakter louky.
Povedlo se jim tím také zlepšit
výhled na Apollonův chrám. Pro-
storu mezi loukou a silnicí chce
NF Apollo vrátit charakter parku,
jak bylo původně v představách
stavitelů Apollonova chrámu. Lu-
dvík Ševčík by rád v lokalitě viděl
také přírodní koupaliště s píseč-
nou pláží, jako tomu bývalo před
desítkami let. Takto nastavený
stav pak bude potřeba udržovat,
tedy pravidelně sekat a sklízet
trávu, udržovat pořádek, odstra-
ňovat spadlé stromy a podobně. 

(dav)

Okolí Apolla díky dobrovolníkům prohlédlo

Panelák „u Evy“ 
prošel modernizací

Do nového šedobílého kabátu
se zahalil více jak padesátiletý
bytový dům na ulici J. Palacha
26. Předmětem veřejné zakázky
byly rozsáhlé stavební práce,
které na osm měsíců narušily
komfort bydlení všem obyvate-
lům domu. Revitalizace v režii
nového výboru společenství vla-
stníků zahrnovala přístavbu
a rozšíření lodžií, jejich zasklení
a zateplení obvodového pláště.
Zatepleny jsou i sklepní pro-

story, se kterými se v původním
projektu nepočítalo. Náklady
kompletní obnovy paneláku pře-
sáhly 28 milionů korun. Téměř tři
miliony korun se podařilo získat
z dotačního programu Nová Ze-
lená úsporám. Výběrové řízení
a dotační program zajišťovala
společnost PMCS Břeclav. Dal-
šími nezbytnými zásahy k důs-
tojnému žití v 78 bytových jed-
notkách bude obnova a posílení
páteřní elektroinstalace v domě.
„Kvitujeme přístup společenství
vlastníků, které nechalo provést
nákladnou rekonstrukci svého
domu. Okolí výškových domů
jsme před časem kompletně
zrekonstruovali a těší nás, že
obyvatelé domu v čele se Sva-
tavou Rudolfovou dotáhli rekon-
strukci do zdárného konce. Cen-
trum města tak vypadá zase
o něco lépe. Břeclavská radnice
postupně plánuje rekonstruovat
také okolí dalších břeclavských
sídlišť,“ vyjádřil se starosta Sva-
topluk Pěček. 

Budoucnost Mlýnského náhonu
Jak do budoucna zatraktivnit
menší vodní toky v  Břeclavi
a zároveň pomoci lužnímu
lesu? To teď řeší Lesy České
republiky. Státní podnik má již
připravenou studii, která řeší
budoucnost Mlýnského ná-
honu a s ním propojeného Pi-
vovarského járku.

Součástí studie je například pře-
budování betonového příčného
objektu v  blízkosti zámku tak,
aby do rybníka pod bývalým
Vránovým mlýnem mohlo při -
tékat více vody. Studie řeší rov-
něž problém zatrubněného
úseku Mlýnského náhonu těsně
za třídou 1. Máje, který bývá
často zanesený nečistotami,
a to komplikuje průtočnost ce-
lého toku.

Potenciál má Mlýnský náhon
i jako atraktivní místo pro trávení
volného času. Dále po toku by
v budoucnu mělo dojít k parko-
vým úpravám a vybudování po-
bytových schodů a mol s přís-
tupem k vodě. Nedaleko centra
města by tak mohla vzniknout

příjemná a atraktivní plocha pro
odpočinek. 

V  lokalitě za nemocnicí státní
podnik zvažuje zrušení stávají-
cího stavidla a další úpravy,
které by umožnily dostat víc
vody nejen do lužního lesa. Lep-
šího zavodnění by se mohla do-
čkat například i tůň Štoglovka,
kde se již dnes daří i chráněným
obojživelníkům. Součástí studie
je vybudování systému tůní
a kanálů nebo také obnova ra-
mene Staré Dyje jižně pod že-
lezniční tratí. Dohromady by
voda z  Mlýnského náhonu
mohla zavlažovat až devět hek-
tarů lesa.

Mlýnský náhon se výraznějších
úprav dočkal naposled v  roce
2023, kdy Lesy ČR ve spolupráci
s Povodím Moravy tok pročistily.
Zajímavostí je, že voda z náhonu je
využívána i pro napouštění bazénů
břeclavského koupaliště. Dříve
samozřejmě sloužil náhon jako pří-
vod vody pro břeclavský mlýn. 

(sol)
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Podnikni to! podruhé
Město Břeclav s přispěním Ji-
homoravského kraje už po-
druhé podpořilo podnikání
svých občanů nabídkou kurzu
Podnikni to!, který byl pro úča-
stníky zdarma. Jeho cílem bylo
nastartovat zajímavé projekty.
Absolventi mohou pokračovat
a přidat se do Klubu podni-
kavců, který ve městě působí.
Pod vedením odborníků mají
možnost dlouhodobě a syste-
maticky budovat své nastar-
tované projekty a nápady i na-
vazovat cenné kontakty. 

Na kurz se registrovalo téměř
30 občanů z města a okolních
obcí v různých fázích podnikání,
od začátečníků po zkušenější.
Vybraní účastníci v malé skupině
pod vedením zkušeného podni-
katele hledali cesty k vybudo-
vání svých projektů a nápadů
pomocí konceptu tzv. štíhlého

přístupu v podnikání. Do bu-
doucna tak získali široce uplat-
nitelné know-how, jak postupně
projekt rozvíjet k úspěšné reali-
zaci a obohatili se o nové inspi-
rující pohledy.

Do Klubu podnikavců se může
zapojit i kdokoli z veřejnosti.
Stačí mít chuť a odhodlání bu-
dovat efektivní a funkční podni-
kání. Setkání probíhají jednou
měsíčně a členové tak mohou
pracovat na svých podnikatel-
ských projektech přímo v Břec-
lavi bez nutnosti dojíždět za
cenným know-how daleko.

Zaujal vás Klub podnikavců
v Břeclavi? Přijďte na setkání!
Nejbližší termíny, kontakty a in-
formace najdete na webu klub-
podnikavcu.cz.

(sol)

Matrace zachránila život
Necelé dva roky mají břeclavští
profesionální hasiči ve výbavě
seskokovou matraci, kterou jim
darovala břeclavská radnice.
V květnu tento dar v hodnotě
přes 350 tisíc korun poprvé
použili při ostrém zásahu při zá-
chraně života.

Matrace složená v malém vaku se
do minuty promění ve velké se-
skokové stanoviště o rozměrech
4,6 x 4,6 metru s výškou 2,6 m.
Rychlost a efektivita použití je
ohromující. Matrace může pomoci

při pádu až z výšky 25 metrů. Na-
víc je koncipována tak, aby ji i při
rozloženém stavu mohli čtyři lidé
poměrně jednoduše přenést.
Může tak být prakticky v mžiku
nasazena téměř kdekoliv. 

Po každém ostrém zásahu je po-
třeba matraci podrobit revizi. O tu
se břeclavští hasiči postarali před
několika týdny. Testem s osmde-
sátikilogramovou figurínou prošlo
vybavení na jedničku.

(sol, dav)

Do Dyje se zřítil strom
Do studené vody Dyje se museli
ponořit hasiči, aby vyprostili
vzrostlý kaštan, který na konci
dubna v ulici Na Řádku vyvrátil
z kořenů. Při pádu do řeky zničil
i zhruba deset metrů zábradlí
kolem toku. Hasičům při zásahu
pomáhal jeřáb.

Strom, který byl součástí aleje
lemující řeku, nevykazoval vidi-
telné poškození. Zábradlí bylo
provizorně nahrazeno mobilním
oplocením. Následně jeho
opravu zajišťuje Povodí Moravy,
které je majitelem zábradlí.

Kontrole zeleně se pracovníci
Technických služeb intenzivně vě-
nují. Arboristické posudky, které
určí aktuální stav stromů, jsou při
údržbě zeleně jednou z priorit,
které si město stanovilo již v mi-
nulých letech. Technické služby
na ně čerpají maximum možných
prostředků. Přednost mají místa
s vysokou frekvencí pohybu osob,
především parky a pěší zóny,
místa v okolí školek, škol, sporto-
višť nebo hřbitovů a také místa
konání společenských akcí. 

(sol, foto dav)
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Auta převrácená na střeše, na
boku, opřená o svodidla, nara-
žená na dřevěné rámy či všelijak
deformovaná. Dopravní nehody,
se kterými se hasiči v Česku re-
álné setkávají, mají různé scé-
náře. A právě jimi se inspirují
tvůrci úkolů v soutěži profesio-
nálních hasičů ve vyprošťování
u dopravních nehod. Její krajské
kolo hostila Břeclav. 

U zimního stadionu zkoušely
svoji dovednost týmy z Blanska,
Brna-města, Brna-venkova, Ho-
donína, Vyškova, Znojma a Břec-
lavi. Úkolem pětičlenných týmů
bylo provést průzkum a zvolit
správnou taktiku a techniku zá-
sahu při vyproštění zraněné
osoby – figuranta. Toho museli
vždy co nejšetrněji vyprostit
z deformovaného vozidla, a to

v zadaném časovém limitu. Jed-
notlivé úkony této specifické zá-
chranné činnosti hodnotili roz-
hodčí. 

Kromě techniky a taktiky zásahu
se vždy hodnotí i poskytování
první předlékařské pomoci. Nej-
lépe si v soutěži vedl tým hasičů
Brno-město, který se tak nomi-
noval na mistrovství České re-

publiky, kde změří síly s vítězi os-
tatních krajských kol. Břeclavští
borci skončili z devíti týmů pátí.
Součástí soutěže byly i ukázky
poskytnutí první pomoci, na akci
jste se mohli dozvědět více
o činnosti státní a městské po-
licie nebo třeba vězeňské služby. 

(sol, dav)

Hasiči vyprošťovali zraněné. Soutěžně 

Domácí pomazánky, banány,
termosky s kávou, buchty, lo-
kální vajíčka nebo kakaové su-
šenky. To vše si přinesli účast-
nící Férové snídaně do areálu
břeclavské Duhovky. Šest desí-
tek lidí společnou snídaní z fair-

tradových nebo lokálních suro-
vin dali najevo zájem o životy
lidí, kteří pěstují naše potraviny. 

Tento komunitní piknik na
podporu pěstitelů ve světě
uspořádali dobrovolníci cel-

kem na více než 140 místech
České republiky. 

„Rádi jsme se opět zapojili do le-
tošní fér snídaně, která se u nás
konala již podruhé. Uvařili jsme
na ochutnávku fairtradovou kávu
i čaj a usmažili jsme lahodné pa-
lačinky. Ze setkání jsem měl ra-
dost, dospěláci si spolu povídali,

děti si hrály a dozvěděli jsme se
z doprovodných materiálů i řadu
nových věcí. Přijde mi důležité
starat se nejen o sebe, ale také
o další lidi ve světě a naše pro-
pojení s přírodou,“ popisuje ředitel
Duhovky Miroslav Mráz atmos-
féru akce, kterou hudebním do-
provodem okořenil místní hudeb-
ník a pivovarník Štěpán Přikryl. 

U Duhovky se snídalo férově
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Spočítat letokruhy, přiřadit
stopy ke zvířátkům, určit
zvíře, odlít si vlastní „zkame-
nělinu“ a mnohé další. Tak vy-
padalo dopoledne u Hvězdovy
vily v rámci Dne Země pod hla-
vičkou břeclavské Duhovky
a Zdravého města Břeclav, kde
děti z břeclavské školy Jana
Noháče plnily na mnoha sta-
novištích různé úkoly s pří-
rodní tematikou. Břeclavské
školy se do aktivit v rámci Dne
Země zapojují každoročně
a Zdravé město je podporuje. 

Den s  Duhovkou si užily také
děti ze školy Na Valtické. Eko-
logickým tématům se ale škola
věnovala i samostatně v jednot-
livých třídách. Nejmenší žáci si
užili ekologickou hru, ti větší se
zapojili do úklidu okolí školy
a sídliště Na Valtické, sídliště
ČSA, okolí supermarketu Penny
i školního hřiště. 

Nejstarší školáci se pustili do
bádání na školní zahradě. Na-
plánovali si odkrytí „hřbitova“

odpadků. Před jedenácti lety
zde žáci školy zakopali do půdy
různé druhy odpadu. Pravidelně
pak mohli sledovat, jestli si pří-
roda dokáže s  odpadky pora-
dit.

Do všech předmětů začlenili
EKO výzvy na Základní a ma-
teřské škole Kupkova EKO vý-
zvy. Právě týden, kdy se na ce-
lém světě slaví Den Země, byl
ve znamení enviromentalistiky.
Členové žákovského parla-
mentu, zástupci jednotlivých
tříd a učitelé si připravili nespo-
čet aktivit. Některé z nich byly
tvořivé, jiné sportovní, naučné,
cizojazyčné nebo interaktivní.
Děti zjistily, že zkoumat dopad
IT na infrastrukturu, uhlíkovou
stopu základních potravin, pro-
fil ohroženého zvířete nebo
množství produktů obsahují-
cích palmový olej není věc jed-
noduchá.

Na Základní škole Kpt. Nálepky
v Charvátské Nové Vsi pojali
Den Země netradičně. Žáci při-

pravili ekologickou módní pře-
hlídku. Modely oblečení vytvořili
z různých druhů odpadu. Každý
model „návrháři“ okomentovali
a porota pak vyhodnotila tři
nejlepší modely pro 1. a 2. stu-

peň. Poté následovalo roztří-
dění odpadů a vyhození do
správně označených kontej-
nerů. 

(sol, dav)

Den Země v Břeclavi



Břeclavská Radnice

Kultura ZŠ Kupkova
Mezitřídní souboj divadel
ZŠ  Kupkova hostila v  květnu
břeclavská knihovna. Žáci še-
stých a sedmých tříd si v prů-
běhu druhého pololetí nacvičili
tematicky zaměřená divadelní
představení, se kterými mezi se-
bou soupeřili před zraky poroty.
Mladí herci se tak svými výkony
zasloužili o vznik nové tradice
na základní škole.

Další nevšední kulturní akce

ZŠ  Kupkova se v  polovině
května konala přímo ve škole.
Žáci ZŠ se rozhodli zdravotně
postiženému žákovi 4. A Domi-
niku Servitovi přispět na po-
třebné pomůcky napomáhající
jeho mobilitě. Kromě kulturních
vystoupení žáků přednesl pří-
chozím zajímavou besedu ani-
mátor, spisovatel a scénárista
Cyril Podolský. 

(kup) 
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Devadesát let oslavil malíř jižní Mo-
ravy Antonín Vojtek velkolepě. Ver-
nisáž výstavy Pod paží tisknu
křídla… zcela zaplnila prostory břec-
lavského muzea pod vodárnou. 

Rodákovi zHorních Bojanovic, který
žije a pracuje vBřeclavi, při ní gratu-
lovaly kvýznamnému jubileu stovky
příchozích. Součástí vernisáže byl
také křest nového kalendáře Anto-

nína Vojtka. Výstava významného
břeclavského umělce bude vmuzeu
k vidění do konce června. 

Kromě toho můžete zhlédnout
i další mistrovu výstavu k devade-
sátinám nazvanou Mezi světy,
která je k vidění v Havlíčkově vile
do 22. září. 

(dav)

Devadesát let malíře jižní Moravy



Břeclavská Radnice

Břeclav dětem
Nasednout do kombajnu, pro-
hlédnout si obrovský sací bagr,
vidět zblízka vrtulník a k tomu
si užít spoustu soutěžních úkolů
třeba pod vedením policistů, ha-
sičů nebo záchranářů. To
všechno dokonale naplnilo

květnové sobotní odpoledne
v podzámčí, které zaplnila akce
Břeclav dětem pod taktovkou
Městského muzea a galerie
Břeclav. 

(sol, foto L. Hrdlička)



12–13



Břeclavská Radnice



14–15



Břeclavská Radnice

Cena za folklor
pro Jaroslava Švacha
Dvanáct významných osobností
převzalo Cenu Jihomoravského
kraje za rok 2023. Mezi vědci,
osobnostmi divadla, filmu,
sportu, práva nebo lidmi, kteří se
nebáli nasadit vlastní život pro
záchranu druhých, se prosadila
i Břeclav. Za přínos v oblasti folk-

lóru ocenil kraj Jaroslava Šva-
cha. Cenu přebral ve společnosti
herečky Dagmar Havlové, te-
nistky Barbory Krejčíkové či bý-
valého předsedy Ústavního
soudu Pavla Rychetského.

(sol, foto JMK)
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Otevřeli stezky
Stovky cyklistů v podzámčí ote-
vřely Lichtenštejnské cyklos-
tezky. Příchozí si mohli vybrat
z tří tras různé náročnosti. Po-
časí vyšlo na výbornou. Otevření

Lichtenštejnských cyklostezek
symbolicky odstartoval břeclav-
ský místostarosta Milan Klim. 

(dav)

Pohanské odpoledne
Ač se hnala jedna bouřka za
druhou, na Muzejní noc na Po-
hansku si návštěvníci cestu na-
šli. Příchozí si tak mohli vyzkou-
šet řemesla z dob Velké Moravy. 

Jak se tenkrát vařilo nebo co
bylo potřeba k rozdělání ohně,

předvedli nadšenci, kteří kvůli
celému mokrému okolí museli
zapojit všechen svůj um. Nejen
děti si mohly vyzkoušet, jak se
vrtalo, psalo nebo vyráběly
různé nástroje. 

(dav)



Taneční skupina Actiwity DC bude bojovat na Mistrovství Evropy
v Polském městě Żnin. A to i díky podpoře města. Břeclavští radní
schválili padesátitisícovou dotaci, díky které bude téměř dvacítka
tanečníků reprezentovat Břeclav na evropském klání v Hip Hop &

Popping a Hip Hop
Battle & Breaking.

Tanečníci z Actiwity
DC mají letos rake-
tový vzestup. Z Mi-
strovství Moravy
všechny složky po-
stoupily na Mistrov-
ství České republiky,
kde posbíraly několik
medailí i cenná umís-
tění. Největší úspěch
má kategorie ju-
niorů, jejíž tanečníci
byli přeřazeni do ex-
traligy a tím se no-
minovali na mistrov-
ství Evropy v Polsku.
Bojovat budou jak ve
formacích, tak só-
lově. Mistrovství Ev-
ropy je pro břeclav-
ské tanečníky
obrovský úspěch
a zároveň šance zís-
kat nové zkušenosti.
Fandit jim můžete od
22. do 27. června. 

(sol, foto Actiwity DC)

Břeclavská Radnice

Uctili fotbalistu
Víc než tisícovka diváků přišla
na tribuny klubu Fosfa MSK
Břeclav uctít zesnulého fotba-
listu Jakuba Pospíšila. Jeho spo-
luhráči nastoupili v dresech
s Jakubovým číslem 10 a jme-
novkou Pospa. „Kuba chtěl vždy

hrát v zaplněné aréně a před
bouřlivou kulisou tribun,“ uvedl
klub na svém webu. Zápas proti
Židenicím dovedli břeclavští fot-
balisté k vítěznému skóre 17:1. 

(sol, foto L. Hrdlička) Břeclavský NAUTILUS:
Na MČR to cinkalo
Květnového Mistrovství České
republiky v ploutvovém plavání
v Pardubicích se zúčastnilo
17 plaveckých klubů a 211 závod-
níků všech věkových kategorií.
Pro NAUTILUS Břeclav to bylo
nejúspěšnější MČR v  historii
klubu. Za Břeclav plavalo 13 zá-
vodníků, kteří získali dohromady
35 medailí. Nejúspěšnější byli
Čeman René 3x zlato, Češka Ar-
tur 1x zlato a 4x bronz, Doleža-

lová Barbora 2x zlato, Foukal
Marek 6x zlato a 3x bronz, Fou-
kal Patrik 2x stříbro a 3x bronz,
Janík Sebastian 2x zlato,
3x stříbro a 1x bronz, Steinbaue-
rová Barbora 3x zlato, 1x stříbro
a 1x bronz. Břeclaváci navíc
úplně ovládli všechny štafety
v kategorii do 11 let, které s pře-
hledem vyhráli. 

(kaj)

Actiwity DC míří na ME



Obnova klubu po válce byla
náročná - bylo třeba opravit
objekty a obnovit lodní park.
První lodě vyrobila firma Witt
z Lednice a pro svého syna vy-
robil závodní skif stolař Anto-
nín Malinkovič. Bylo štěstím, že
se vrátili předseda Rudolf Za-
oral a trenéři Karel Helfgott
a Ladislav Smolík - spolutvůrci
vynikajících výkonů svých svě-
řenců. 

Klubu se nevyhnulo sjednocení
tělovýchovy. Nejprve byl klub
zrušen a „sloučen“ do Sokola,
poté byl postupně přeřazen do
klubu Dyha Břeclav, krátce nato
do Slavoje Břeclav a od roku
1954 do Spartaku Poštorná.
V roce 1960 se stali veslaři sou-
částí TJ Slovan Břeclav jako ves-
lařský oddíl. 

Břeclavští veslaři v  50. letech
patřili bezesporu k  nejlepším
v republice. Antonín Malinkovič
byl od roku 1950 až do roku
1956 7x mistrem republiky ve
skifu a na OH v  Helsinkách
v  roce 1952 vybojoval na dvoj-
skifu 5. místo.  

V  roce 1954 břeclavská osma
(František Matějíček, Josef Te-
tur, Martin Straka, Jan Krásný,
Stanislav Krásný, Antonín Ma-
linkovič, František Švéda, Rudolf
Bienert, korm. Jan Komárek) zví-
tězila v prestižním pražském zá-
vodě „O primátorský štít“ a na
ME v Amsterdamu na své staré
lodi vybojovala vynikající
4.místo, když jí o zlomek se-
kundy unikl  bronz.

V roce 1955 osma (Ladislav Po-
lách, Václav Pavkovič, Martin
Straka, Jan Krásný, Stanislav
Krásný, Antonín Malinkovič,
František Švéda, Rudolf Bienert,
korm. Jan Komárek) na Primá-
torkách skončila druhá a vy-
hrála Mistrovství republiky. Mi-
strem republiky se stala i osma
juniorů (Miroslav Bartolšic, Ivan
Janek, Josef Žůrek, Roman Ju-
řena, Gustav Hodonský, Raj-
mund Šedý, Vlastislav Laucký,
Sl.Mikulič, korm. Rostislav Čer-
nohorský). Na ME 1955 v Belgii
startovala kompletní břeclavská
čtyřka Ladislav Polách, Jan
Krásný, Martin Straka, Rudolf
Bienert a korm. Jan Komárek.

V roce 1956 břeclavští (jako Slavoj
Břeclav) opět zvítězili na pražských
primátorkách, a to ve složení Ru-
dolf Bienert, Ladislav Polách, Jan
Švéda, Jan Krásný, Stanislav
Krásný, Rajmund Šedý, Jan Vaněk,
František Švenda, korm Karel Fiala.

Jan Švéda reprezentoval ČSR
na čtyřech ME, kde vybojoval
zlatou (1956), bronzovou (1957)
a společně s Václavem Pavkovi-
čem stříbrnou medaili (1959) na

osmách. Jan Švéda se jako člen
osmy účastnil OH v Melbourne
v roce 1956 a společně s Václa-
vem Pavkovičem OH v  Římě
v  roce 1960, odkud si přivezli
bronzové medaile. 

Jejich úspěch si na regatě každý
rok připomínáme závody O po-
hár Jana Švédy a O pohár Vác-
lava Pavkoviče.  

Luboš Krátký, předseda SVK

18–19

100 let SVK: Od konce války k bronzu na OH
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